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Emne: Punkt til og svar på spørgsmål til næste hospitalsudvalgsmøde. 
  
Til Henrik Gottlieb Hansen 
 
 

 

I forlængelse af alle de informationer, vi har fået omkring LDCT i Silkeborg, skal Jeg  bede om et punkt på 
næste hospitalsudvalgsmøde, hvor vi kan drøfte om regionen alle steder lever op til de nye retningslinjer fra 
Sundhedsstyrelsen. Til brug for drøftelsen under punktet bedes følgende oplyst: 
 
I Silkeborg har man, som vi kan forstå haft ændret almindelig røntgen af lunger til lavdosis CT-skanning af 
lungerne. 

De har fået kritik for, at de ikke har anvendt Højdosis-CT (HDCT) med kontrast i stedet for lavdosis-CT 
(LDCT) efter 1.4.2019, hvor Sundhedsstyrelsen åbenbart har ændret retningslinjerne for henvisning til 
kræftpakkerne og hvornår der skulle bruges HDCT. 

Jeg kan på de tilsendte informationer forstå, at mange mener, at de samme patienter på de andre sygehuse 
forsat får almindelige røntgenundersøgelser af lungerne. 

Skal vi være sikre på, at de nye retningslinjer er fulgt, må vi nødvendigvis undersøge alle henvisninger til 
røntgen af lungerne siden 1.4.2019 på alle røntgenafdelingerne i regionen efter samme kriterier, som man 
undersøgte de nævnte henvisninger til lavdosis-CT i Silkeborg. Dette også jfr. formanden for PLO i region 
Midtjyllands udtalelser. 

Hvordan skal vi i regionen planlægge dette? 

Og endelig ønsker jeg følgende oplysninger. 
Hvor mange patienter er henvist til HDCT både opgjort pr. måned siden 1. Januar 2018  frem til i dag - og 
opdelt pr. hospital  og  på andre ( andre = andre regioner og private). 
 
Samme opgørelse for samme periode for henviste til røntgen af lunger og til LDCT. 
 
MVH Ib Bjerregaard, 

næstformand for hospitalsudvalget. 

  

  


